



English version

15 May 2024

## **Minutes of the ASCE Ordinary General Meeting 14 March 2024 in Agora's meeting room G04**

### **Present:**

Nancy Nuttall-Bodin (ASCE President, cardio-fitness and kettlebells)  
Olivia Conrad (ASCE Vice- President, volleyball)  
Ioana Voelkel (new ASCE Treasurer)  
Kristina Dedaj (ASCE Secretary)  
Pascale Lemerle (Pilates-stretching)  
Brenda Parry (zumba-modern jazz and tennis)  
Daniel Popescu (self-defence)  
Sheila Roberts (Scottish dances)  
Pascale Dore (Hatha Yoga)  
Cindy Ferreira (salsa picante)  
Djordje Prokić (table-tennis)  
Bart Blanchaert (football)  
Oleksandr Dvornichenko (Rock climbing and Bouldering)  
Zsuzsanna Nagy (yoga vinyasa)  
Zvonimir Mataga (basketball, vice-president)  
Antonella Nastasie (Scottish dancers, treasurer)

### **Excused:**

Julia Gallagher (Pilates-stretching)  
Jochen Pauwels (football)  
Irena Marková (yoga vinyasa)  
Nicolas Ramade (volleyball)  
Jaime Rodriguez (basketball)  
Patrick Buchmann (table-tennis)  
Sergey Gusevsky (Latin dances)  
Delphine Noël (box)  
Guy Ley (box)  
Luke Tilden (squash)  
Catia Bonini (tennis)  
Goksen Acar (Auditor)  
Christophe Guth (Auditor)  
Luke Tilden (squash)  
Anna Regard (Amicale Secretary)

## Adoption of the agenda

The following agenda was adopted:

1. Report on the activities of the Board (year 2023)
2. Report from the Heads of Sections (year 2023)
3. Report from the outgoing Treasurer (year 2023)
4. Report from the Auditors (year 2023)
5. Analysis of grant applications (other than rental invoices already submitted and paid)
6. Miscellaneous

### 1. Report on the activities of the Board (year 2023)

Composition of the new Bureau:

1. Nancy NUTTALL-BODIN, President
2. Olivia CONRAD, Vice-President
3. Ioana VOELKEL, Treasurer
4. Kristina DEDAJ, Secretary

The composition of the new bureau is unanimously approved.

Nancy Nuttall-Bodin reports that the activities are getting back on track after the health restrictions and the ban on access to the sports rooms managed by the ASCE. There have been problems with the maintenance of the sport rooms in the Bastion. The heads of sections are requested to inform Nancy of any problems with the rooms and to do a MSA request if they are able to do so. There have been issues with plumbing and heating.

### 2. Report from the Heads of Sections (year 2023)

**Pilates-stretching:** Represented by Pascale Lemerle at the meeting informed that the classes are going well and the number of participants is returning to the pre-covid state, but informed that there is a need for new materials such as mats, rings and stretch bands.

**Tennis:** Brenda Parry reports the following regarding the **2023 report:**

- About 30 members, half of whom also participated competitively in the Tennis Entreprise championships in 2022-2023.
- Three teams - one men's (thanks to Andrzej Mancewicz who offered to captain the men's team), one women's and one mixed. The men came fifth out of six teams in their Division/pool, the women fourth also out of six teams and the mixed team was eliminated in the third round of the *Coupe Mixte*.

- Thanks to the ASCE for the grant received for court hire for the Tennis Section's home ties in the Tennis Entreprise championships.
- NB still waiting for confirmation that the Société Générale has reimbursed the amount of €150!

In addition she mentioned the following regarding the situation so far in 2024:

- A slight drop in membership (27 members) but an increase in the number of players wishing to participate in the Tennis Entreprise championships (about 20).
- The Tennis Section would like to request a similar grant for court hire (number of teams/home ties still to be determined but approximately 8 ties x 45 euros = 360€).

**Zumba-Modern jazz:** For the period 2022-2023 Brenda Parry informed that: fewer people attending classes than before the pandemic, classes offered on a pay-as-you-go system. Frequently attendance was significantly less than the maximum of 10 permitted per class (around five per class). Not very motivating for the teacher.

For the 2023-2024 period she indicated a return to annual subscriptions for the Thursday Zumba class (12 people enrolled). The Monday Zumba class and Modern Jazz class continue to be run on a pay-as-you-go basis, but attendance is still disappointing (the Modern Jazz class has been cancelled for the final term due to lack of regular attendance (minimum of 3 people required)).

**Football:** Bart Blanchaert represented the section at the meeting and Joechen Pauwels as the head of section provided a report of the section's activities informing that the Football Section currently has 72 members, divided over a female team (26 members) and a male team (46 members). It is led by a Committee consisting of 8 members (3 female and 5 male). Trainings still take place at the Stade de L'Ille on Mondays (female and male team) and Fridays (male team only), as usual. The Section is currently not involved in any official league or competition. The female team regularly organises friendly matches; the male team participates in small 7 a-side tournaments that are organised by the LAFA, approximately every month, and occasionally has friendlies as well. Overall, in 2023, the number of regularly attending members has increased, compared to the previous year, and some new members joined. All in all, things are running smoothly in that respect. Banks and accounts remained however an issue in 2023. Our account at Société Générale has still not been closed, as we were waiting for a refund for transfer fees, that were unfairly applied, from the bank; after many reminders and promises, the refund finally arrived beginning of 2024, and our accounts will be closed shortly. Meanwhile, a new account was opened at the Banque Populaire in the Parliament, but the service has so far not been great either, and it has recently been decided to close the new account too. We will now start using SumUp to manage our finances and transactions.

There are two topics from the Football Section that may merit some discussion:

- The bank and account situation (see also above and the exchanges on the savings account of ASCE).
- The Football Tournament (cf. the request for funding from ASCE). As usual, there is an open invitation to other Sections to participate in the event, to promote their activities. In terms of funding, we would like to avoid having a deficit, like last time, and discuss funding options shortly: ASCE on the one hand, but also Amicale in general, perhaps link it to the 75<sup>th</sup> anniversary of the Council, consider private sponsorship, etc. It would be good to check with all of us what the options / experiences are and what could be a good way forward.

**Self-defence:** Dan Popescu informed that there are a total of 18 participants, including 5 externals (including 3 instructors - unpaid - and 1 student instructor).

Classes take place: Tuesdays 6:00 p.m. to 7:30 p.m., Thursdays 12:15 p.m. to 1:30 p.m. and Fridays 1:15 p.m. to 2:15 p.m.

Among the internal participants, 10 women and 3 men. The 5 externals are men.

In 2023, we received a subsidy for the purchase of an additional mat.

**Yoga Vinyasa:** Zsuzsanna Nagy represented the section at the meeting. In addition, Irena Marková as the head of section provided the following report for 2023: "The yoga vinyasa section is quite dynamic. It counts about 45 members, with only a few external persons; a number of new members joined recently. Classes take place on Monday and Tuesday during the lunch break and are very various and appreciated. The Thursday evening classes stopped in September 2023 since there were not enough people interested."

**Scottish dances:** Antonella Nastasie, the treasurer, represented the section at the meeting. Nevertheless, Shiela Roberts, as the head of the section informed that the Scottish Country Dance Section continues to meet in the Studio Pavlova, Boulevard Jean-Sebastien Bach (part of the Centre Chorégraphique de Strasbourg) on Monday evenings from 6-8pm. There is a steady membership of approximately 25 dancers and about 16 dancers on Mondays. The class, which is taught by Sheila Roberts, with the assistance of Stefan Kleinsorge, is divided into 2 parts, beginners from 6-7pm and intermediate to advanced dancers from 7-8pm, though most advanced dancers also partner the beginners during their class. There are currently 5 men! The group was first founded by Sheila Roberts in 1994 so we will be celebrating our 30th anniversary this year.

**Box:** Guy Ley informed that the section has a mixed class for 10 to 14 people Monday and Wednesday 5:30 p.m. to 7:45 p.m. in May. They are going to participate as a whole section in the Strasbourg road race.

**Volleyball:** As Nicolas Ramade was not able to be present at the meeting, Olivia Conrad represented the volley ball section. Nevertheless, Nicolas kindly provided a report of below giving an overview of the section's activities:

- two weekly sessions: Tuesday 8 pm. at the European school gymnasium + Thursday 8 pm. at the Branly gymnasium
- a competition team (French Federation of Company Sports Volleyball Bas-Rhin championship)
- in total there are around twenty players (leisure and competition combined) including five girls
- current trend: as much as it is possible to bring competitive players to matches, it is difficult to mobilize recreational players, whose presence is very uncertain.

**Basketball:** Zvonimir Mataga, as the vice-president, represented the section at the meeting. In addition, Jaime Rodrigues, head of the section, informed in writing that the basketball section continued to have an intense activity during 2023. They have trainings on Tuesdays and Fridays from 18:00 to 20:00 at the Gymnase Branly.

There are 25 members. The section has a team playing this year in a new corporate competition created by the Federation Française de Sports en Entreprise (FFSE).

**Salsa Picante Dance:** Cindy Ferreira, head of the section since September 2017. Classes are taught by Chara Flourentzou, teacher of the CANDELA association, and take place on Tuesdays from 12:00 p.m. to 12:45 p.m. for beginners, from 12:45 p.m. to 1:30 p.m. for intermediates and from 1:30 p.m. at 2:15 p.m. for advanced dancers.

During the first quarter (end of September-December 2023), the Section had 40 people registered, including 34 staff members, including 2 retirees, 1 Secondment and 3 people from outside the Council. Since January 2024, the number of memberships has remained stable. Like last season, we observe a certain parity between the number of dancers, thus allowing everyone to dance during classes.

Members of the Salsa Picante Section have the same rights as dancers of the CANDELA association and evenings or festivals are occasionally organised to encourage them to go out and dance.

**Latin dances:** Sergey Gusevsky informed that section has 5 participants (including 2 external). Classes take place on Thursdays from 5:30 p.m. to 7 p.m. at the Bastion. Nothing special to report for the current year. The section did not request a grant for the past year or for the current year.

**Cardio-fitness et stability ball:** Nancy Nuttall-Bodin reports that classes are held at the Bastion and numbers have increased in numbers of attendance since the pandemic.

**Hatha Yoga:** Pascale Dore informed that the classes are still held every Tuesday from 12.15pm to 1.30pm, including during the school holidays. The section would also benefit from new mats a the pilates section.

**Table tennis:** The head of section, Djordje Prokić, informed this activity is free of charge and meant to be a form of stress relief - having fun and being active are their main objectives. No subventions have been requested from ASCE since the initial investment of 8 rackets and a box of balls - 5 years ago.

The section was moderately active in 2023, struggling to maintain participant motivation due to the lack of appropriate location for its activities. Since the end of 2023 they tried to obtain a room in the Agora and some new timeslots for the activity.

The section counts around 30 people on its mailing and activities list but there are only around 10 active/regular players. Currently members play on Thursdays in Room 2 of the Bastion from 12-14h. Both genders of all ages and levels (beginners to experienced players) are represented more or less equally.

**Rock climbing and Bouldering:** The head of section, Oleksandr Dvornichenko, introduced this newest section of the ASCE. Currently there are about seven members, but there is a lot of interest and there will be a news item published to diffuse the information about the section.

**Squash:** Luke Tilden informed that the Council of Europe squash section currently has 25 members. A few members from the section play in a Council team that competes in the Alsace corporate squash league. The Council court is mainly used during the week at lunchtime where demand for the court is quite high.

The President and Treasurer have informed members that after 12 years of running the section, they will be stepping down from their roles at the end of the current season and have called on members to consider putting themselves forward to take over. It is hoped some members will answer the call otherwise the future of the section is in jeopardy.

### 3. Report from the Treasurer (year 2023)

The ASCE treasurer, Ioana Voelkel, presented the budget statement for 2023. In 2023 ASCE had to close its savings account as a result of the new regulations and therefore the **€12,604.12 was transferred to the current account.**

Expenditure in 2023 consists mainly of requests for various items needed for courses (elastics, shirts, mats) as well as pitch hire.

A grant application was sent to the AMICALE in December 2023. They validated the total amount of the request, **1956 euros, and the transfer will be made today, 14 March 2024.**

## Simplified financial statement 2023

### ASCE CURRENT ACCOUNT

<i>Balance on 1 January 2023</i>	<b><u>4,903.07</u></b>
<i>Expenditure (section grants)</i>	<b>-1 879.20</b>

<i>Transfer from savings account to current account</i>	<b>604.12</b>
<i>Balance on 31 December 2023</i>	<b><u>+15 627.99</u></b>

#### **4. Report from the Auditors (year 2023)**

Christophe Guth and Goksen Acar audited and approved ASCE's accounts.

Christophe Guth checked and approved the FOOT sub-section account.

The following sub-sections are still being checked and will be sent to me as soon as possible:

Squash -Goksen

Basketball -Goksen

Tennis - Christophe

Scottish dances - Christophe

It is reminded that Christophe Guth and Goksen Acar need to be replaced as auditors. The ASCE is looking for their replacements.

#### **5. Analysis of grant applications (other than rental invoices already submitted and paid)**

At the time of the meeting these were the subsidy requests:

The Basketball section requested a subsidy to buy two basket balls which was accepted at the meeting.

Scottish dances informed they will be asking you for a subsidy this year as it is their 30th anniversary in September and we would like to do something special. 500€ if there is enough money available.

*The subsidy for the tennis section for the rental of courts for their TE matches and/or for the equipment required has been approved.*

*Football section informed that there will be a request for subvention for the football tournament in June.*

In December 2023, the Pilates-stretching section received a subsidy to buy an electric radiator for Room 2 (the temperature in the room was at 16 degrees Celsius in the winter as the two radiators do not work).

#### **6. Miscellaneous**

Rooms at the Palais Bastion:

Concerning the rooms at the Bastion, it is important to always inform Nancy relating to any issues or problems with the rooms. ASCE asks all its members to be vigilant and try to keep all the equipment in good condition.

The Pilates-stretching section queried whether it was possible to reorganise the equipment in Room 2 to allow for more participants at the 12:15 Monday class (and the Tuesday vinyasa yoga class). The section would also like to point out that 10 mats and several exercise rings have disappeared from the storeroom. If they are replaced, it would be very useful to have a locked cabinet to store them.

The yoga vinyasa section informed that there's a slight problem of noise when parallel classes take place on Monday and Tuesday in rooms 1 and 2. Because of the ball rack which is sometimes moved by other sections in room 2 it is sometimes difficult to open the door to get to the equipment stored in the lockers. In addition, it would be good if the lockers could be changed so that they can be locked.

It is important to find new auditors as soon as possible.

The Bureau of the ASCE was questioned about the 12 Euro maximum fee that teachers using the rooms can charge for their classes at the Bastion. The Bureau of the ASCE maintains that the room is used by the instructors free of charge, often with material purchased with ASCE subventions, activities in the rooms should be available to CoE staff at a reasonable price, never more than 12 Euros a session.





Version française

15 Mai 2024

## **Compte-rendu de l'assemblée générale ordinaire de l'ASCE le 14 mars 2024 dans la salle G04 de l'Agora**

### **Présent:**

Nancy Nuttall-Bodin (Présidente de l'ASCE, cardio-fitness et kettlebells)

Olivia Conrad (Vice-Présidente de l'ASCE)

Ioana Voelkel (Trésorière de l'ASCE nouvelle)

Kristina Dedaj (Secrétaire de l'ASCE)

Pascale Lemerle (Pilates-stretching)

Pascale Dore (Hatha Yoga)

Brenda Parry (zumba-modern jazz and tennis)

Daniel Popescu (self-défense)

Cindy Ferreira (salsa picante)

Djordje Prokić (tennis de table)

Bart Blanchaert (football)

Oleksandr Dvornichenko (Rock climbing and Bouldering)

Zsuzsanna Nagy (yoga vinyasa)

Zvonimir Mataga (basketball, vice-president)

Antonella Nastasie (Scottish dancers, treasurer)

### **Excusés:**

Jaime Rodriguez (basketball)

Julia Gallagher (Pilates-stretching)

Jochen Pauwels (football)

Anna Regard (secrétaire de l'Amicale)

Irena Marková (yoga vinyasa)

Sheila Roberts (danses écossaises)

Nicolas Ramade (volleyball)

Patrick Buchmann (tennis de table)

Luke Tilden (Squash)

Guy Ley (boxe)

Catia Bonini (tennis)

Delphine Noël (boxe)

Sergey Gusevsky (danses latines)

Djordje Prokić (tennis de table)

Goksen Acar (Commissaire aux comptes)

Christophe Guth (Commissaire aux comptes)

## Adoption de l'ordre du jour

L'ordre du jour suivant est adopté :

1. Rapport sur les activités du Conseil d'administration (année 2023)
2. Rapport des chefs de section (année 2023)
3. Rapport du trésorier sortant (année 2023)
4. Rapport des commissaires aux comptes (année 2023)
5. Analyse des demandes de subventions (autres que les factures de location déjà soumises et payées)
6. Divers

### 1. Rapport sur les activités du Conseil d'administration (année 2023)

Composition du nouveau Bureau :

1. Nancy NUTTALL-BODIN, Présidente
2. Olivia CONRAD, Vice-présidente
3. Ioana VOELKEL, Trésorière
4. Kristina DEDAJ, Secrétaire

La composition du nouveau bureau est approuvée à l'unanimité.

Nancy Nuttall-Bodin rapporte que les activités reprennent après les restrictions sanitaires et l'interdiction d'accès aux salles de sport gérées par l'ASCE. Il y a eu des problèmes d'entretien des salles de sport dans les Bastions. Les chefs de section sont priés d'informer Nancy de tout problème concernant les salles de sport dès que possible. Il y a eu des problèmes de plomberie et de chauffage.

### 2. Rapport des chefs de section (année 2023)

**Pilates-stretching:** Représentée par Pascale Lemerle à la réunion, elle a informé que les cours se déroulent bien et que le nombre de participants revient à l'état d'avant covid, mais a informé qu'il y a un besoin de nouveau matériel tel que des tapis, anneaux et des bandes élastiques.

**Tennis:** Brenda Parry rapporte ce qui suit concernant le rapport 2023 :

- Une trentaine de membres, dont la moitié ont également participé en compétition aux championnats Tennis Entreprise en 2022-2023.
- Trois équipes - une masculine (merci à Andrzej Mancewicz qui a proposé de devenir capitaine de l'équipe masculine), une féminine et une mixte. Les hommes sont arrivés cinquièmes sur six équipes dans leur Division/poule, les femmes quatrièmes également sur six équipes et l'équipe mixte a été éliminée au troisième tour de la Coupe Mixte.

- Remerciements à l'ASCE pour la subvention reçue pour la location des courts pour les rencontres à domicile de la Section Tennis dans les championnats Tennis Entreprise.
- NB : toujours en attente de confirmation que la Société Générale a remboursé le montant de 150 € !

En outre, elle a mentionné ce qui suit concernant la situation jusqu'à présent en 2024 :

- Une légère baisse des adhésions (27 adhérents) mais une augmentation du nombre de joueurs souhaitant participer aux championnats de Tennis Entreprise (environ 20).
- La Section Tennis souhaite demander une subvention similaire pour la location des courts (nombre d'équipes/rencontres à domicile encore à déterminer mais environ 8 rencontres x 45 euros = 360€).

**Zumba-Modern jazz:** Pour la période 2022-2023, Brenda Parry a informé que : moins de personnes fréquentant les cours qu'avant la pandémie, cours offerts selon un système de répartition. Souvent, la fréquentation était nettement inférieure au maximum de 10 personnes autorisées par classe (environ cinq par classe). Pas très motivant pour le professeur.

Pour la période 2023-2024 elle a indiqué un retour aux abonnements annuels pour le cours de Zumba du jeudi (12 personnes inscrites). Les cours de Zumba et de Modern Jazz du lundi continuent d'être dispensés selon un système de paiement à la carte, mais la fréquentation reste décevante (le cours de Modern Jazz a été annulé pour le dernier quadrimestre faute de fréquentation régulière (minimum de 3 personnes requises)).

**Football :** Bart Blanchaert a représenté la section à la réunion et Joechen Pauwels, en tant que chef de section, a fourni un rapport sur les activités de la section informant que la section Football compte actuellement 72 membres, répartis entre une équipe féminine (26 membres) et une équipe masculine (46 membres). Il est dirigé par un Comité composé de 8 membres (3 femmes et 5 hommes). Les entraînements ont toujours lieu au Stade de L'Ill les lundis (équipe féminine et masculine) et vendredi (équipe masculine uniquement), comme d'habitude. La section n'est actuellement impliquée dans aucune ligue ou compétition officielle. L'équipe féminine organise régulièrement des matchs amicaux ; l'équipe masculine participe à de petits tournois à 7 organisés par la LAFA, environ tous les mois, et organise également occasionnellement des matchs amicaux. Dans l'ensemble, en 2023, le nombre de membres réguliers a augmenté par rapport à l'année précédente, et quelques nouveaux membres l'ont rejoint. Dans l'ensemble, les choses se passent bien à cet égard. Les banques et les comptes restent cependant un problème en 2023. Notre compte à la Société Générale n'est toujours pas clôturé, car nous attendons le remboursement des frais de transfert, injustement appliqués, de la part de la banque ; après de nombreux rappels et promesses, le remboursement est finalement arrivé début 2024, et nos comptes seront fermés prochainement. Entre-temps, un nouveau compte a été ouvert à la Banque Populaire du Parlement, mais le service n'a pas été excellent jusqu'à

présent et il a été récemment décidé de fermer également ce nouveau compte. Nous allons maintenant commencer à utiliser SumUp pour gérer nos finances et nos transactions.

Comme déjà souligné, je ne pourrai pas assister moi-même à la réunion. Bart (en copie) représentera la Section Football.

À mon avis, deux sujets de la Section Football pourraient mériter quelques discussions :

- La situation bancaire et comptable (voir aussi ci-dessus et les échanges sur le compte d'épargne de l'ASCE).
- Le Tournoi de Football (cf. la demande de financement auprès de l'ASCE). Comme d'habitude, d'autres sections sont invitées à participer à l'événement et à promouvoir leurs activités. En termes de financement, nous aimerions éviter d'avoir un déficit, comme la dernière fois, et discuter prochainement des options de financement : l'ASCE d'une part, mais aussi l'Amicale en général, peut-être la lier au 75ème anniversaire du Conseil, envisager le mécénat privé, etc. Il serait bon de vérifier avec nous tous quelles sont les options/expériences et quelle pourrait être une bonne voie à suivre.

**Self-défense** : Dan Popescu informe qu'il y a un total de 18 participants, y compris 5 externes (dont 3 instructeurs - non rémunérés- et 1 élève instructeur).

Les cours ont lieu : mardis 18h00-19h30, jeudis 12h15-13h30 et vendredis 13h15-14h15.

Parmi les participants internes, 10 femmes et 3 hommes. Les 5 externes sont des hommes.

En 2023, nous avons bénéficié d'une subvention pour l'achat d'un matelas de chute.

**Yoga Vinyasa** : Zsuzsanna Nagy représentait la section à la réunion. En outre, Irena Marková, en tant que chef de section, a fourni le rapport suivant pour 2023 : « La section yoga vinyasa est assez dynamique. Il compte environ 45 membres, avec seulement quelques personnes extérieures ; un certain nombre de nouveaux membres l'ont rejoint récemment. Les cours ont lieu le lundi et le mardi pendant la pause déjeuner et sont très variés et appréciés. Les cours du jeudi soir ont été arrêtés en septembre 2023 faute de personnes intéressées.»

**Danses écossaises** : Antonella Nastasie, la trésorière, représentait les danses écossaises et la rencontre. Néanmoins, Sheila Roberts, en tant que responsable de la section, a informé que la Section de Danse Country Écossaise continue de se réunir au Studio Pavlova, Boulevard Jean-Sébastien Bach (qui fait partie du Centre Chorégraphique de Strasbourg) le lundi soir de 18 à 20h. Il y a un effectif régulier d'environ 25 danseurs et d'environ 16 danseurs la plupart des lundis. Le cours, dispensé par Sheila Roberts, avec l'aide de Stefan Kleinsorge, est divisé en 2 parties, débutants de 18 à 19h et danseurs intermédiaires à avancés de 19h à 20h, bien que la plupart des danseurs avancés accompagnent également les débutants pendant leur cours. Il y a actuellement 5 hommes. Le groupe a été fondé par Sheila Roberts en 1994 et nous célébrerons donc notre 30e anniversaire cette année.

**Boxe** : Guy Ley informe que la section boxe dispose d'un cours mixte pour 10 à 14 personnes lundi et mercredi à 17h30. à 19h45 en mai. De plus, ils vont participer en section entière aux courses de Strasbourg.

**Volleyball** : Nicolas Ramade n'ayant pas pu être présent à la réunion, Olivia Conrad représentait la section volley-ball. Nicolas a néanmoins aimablement fourni un rapport ci-dessous donnant un aperçu des activités de la section :

- deux séances hebdomadaires : mardi 20 heures au gymnase de l'école européenne + jeudi 20 heures au gymnase Branly
- une équipe de compétition (championnat Fédération française du sport d'entreprise volleyball Bas-Rhin)
- au total il y a une vingtaine de joueurs (loisir et compétition confondus) dont cinq filles
- tendance actuelle : autant il est possible de faire venir les joueurs de compétition aux matchs, autant il est difficile de mobiliser les joueurs de loisir, dont la présence est très aléatoire.

**Basketball**: Zvonimir Mataga, en tant que vice-président, représentait la section à la réunion. Par ailleurs, Jaime Rodrigues, chef de la section, a informé par écrit que la section basket-ball a continué à avoir une activité intense au cours de l'année 2023. Elle a des entraînements les mardis et vendredis de 18h00 à 20h00 au Gymnase Branly.

Il y a environ 25 membres. La section compte une équipe évoluant cette année dans une nouvelle compétition corpo créée par la Fédération Française de Sports en Entreprise (FFSE).

**Danse Salsa Picante** : Cindy Ferreira, responsable de la section depuis septembre 2017. Les cours sont dispensés par Chara Flourentzou, enseignante de l'association CANDELA, et ont lieu le mardi à partir de 12h00. à 12h45 pour les débutants, à partir de 12h45 à 13h30 pour les intermédiaires et à partir de 13h30. à 14h15 pour danseurs avancés.

Au cours du premier trimestre (fin septembre-décembre 2023), la Section comptait 40 personnes inscrites, dont 34 agents, dont 2 retraités, 1 détaché et 3 personnes extérieures au Conseil. Depuis janvier 2024, le nombre d'adhésions est resté stable. Comme la saison dernière, nous observons une certaine parité entre le nombre de danseurs, permettant ainsi à chacun de danser pendant les cours.

Les membres de la Section Salsa Picante ont les mêmes droits que les danseurs de l'association CANDELA et des soirées ou festivals sont parfois organisés pour les inciter à sortir et danser.

**Danses latines** : Sergey Gusevsky a informé que ASCE compte 5 participantes (dont 2 externes). Les cours ont lieu le jeudi de 17 h 30 à 19 h au Bastion. Rien de spécial à signaler pour le fonctionnement de la section, tout se passe normalement. La section n'a pas demandé de subvention pour l'année écoulée ni pour l'année en cours.

**Cardio-fitness et stability ball** : Nancy Nuttall-Bodin rapporte que les cours ont lieu au Bastion et que la fréquentation a augmenté depuis la pandémie.

**Hatha Yoga** : Pascale Dore informe que les cours ont toujours lieu tous les mardis de 12h15 à 13h30, y compris pendant les vacances scolaires. La section bénéficierait également de nouveaux tapis dans la section Pilates.

**Tennis de table** : Le chef de la section, Djordje Prokić, a informé que cette activité était gratuite et censée être une forme de soulagement du stress - s'amuser et être actif sont nos principaux objectifs. Aucune subvention n'a été demandée à l'ASCE depuis l'investissement initial de 8 raquettes et une boîte de balles - il y a 5 ans.

La section a été modérément active en 2023, peinant à maintenir la motivation des participants en raison du manque de lieux appropriés pour ses activités. Depuis fin 2023 nous essayons d'obtenir une salle dans l'Agora et de nouveaux créneaux horaires pour notre activité.

La section compte environ 30 personnes sur sa liste de diffusion et d'activités mais il n'y a qu'une dizaine de joueurs actifs/réguliers. Actuellement nous jouons le jeudi dans la salle 2 du Bastion de 12h à 14h. Les deux sexes, de tous âges et de tous niveaux (joueurs débutants à confirmés), sont représentés à peu près à égalité.

**Rock climbing and Bouldering** : Le chef de section, Oleksandr Dvornichenko, a présenté cette nouvelle section de l'ASCE. Actuellement, il y a environ sept membres, mais il y a beaucoup d'intérêt et il y aura une nouvelle publiée pour diffuser les informations sur la section.

**Squash** : Luke Tilden a informé informé La section squash du Conseil de l'Europe compte actuellement 25 membres. Quelques membres de la section jouent dans une équipe du Conseil au championnat corpo d'Alsace. Le court du Conseil est principalement utilisé pendant la semaine à l'heure du déjeuner où il est très sollicité.

Le président et le trésorier ont informé les membres qu'après 12 ans à la tête de la section, ils quitteront leurs fonctions à la fin de la saison en cours et ont appelé les membres à se porter candidats pour prendre la relève. On espère que certains membres répondront à l'appel, faute de quoi l'avenir de la section est menacé.

### **3. Rapport de la Trésorière (année 2023)**

La trésorière de l'ASCE, Ioana Voelkel, a présenté le budget pour 2023.

En 2023, l'ASCE a dû fermer son compte d'épargne en raison de la nouvelle réglementation et les **12 604,12 € ont donc été transférés sur le compte courant.**

Les dépenses en 2023 sont principalement constituées de demandes de divers éléments nécessaires aux cours (élastiques, maillots, tapis) ainsi que de location d'emplacements.

Une demande de subvention a été adressée à l'AMICALE en décembre 2023. Celle-ci a validé le montant total de la demande, **1956 euros, et le virement sera effectué aujourd'hui 14 mars 2024.**

## Bilan financier simplifié 2023

### ASCE COMPTE COURANT

<i>Solde au 1er janvier 2023</i>	<u>4,903.07</u>
Dépenses (subventions sections)	-1 879.20
Virement du compte épargne vers le compte courant	604.12
<i>Solde au 31 décembre 2023</i>	<u>+15 627.99</u>

#### 4. Rapport des commissaires aux comptes (année 2023)

Christophe Guth et Goksen Acar ont audité et approuvé les comptes de l'ASCE.  
Christophe Guth a vérifié et approuvé le compte de la sous-section FOOT.

Les sous-rubriques suivantes sont encore en cours de vérification et me seront transmises dans les plus brefs délais :

- Courge-Goksen
- Basket-ball-Goksen
- Tennis - Christophe
- Danses écossaises - Christophe

Il est rappelé que Christophe Guth et Goksen Acar doivent être remplacés en tant que commissaires aux comptes. L'ASCE recherche leurs remplaçants.

#### 5. Analyse des demandes de subventions (autres que les factures de location déjà soumises et payées)

Au moment de la réunion, voici les demandes de subvention :

La section Basket a demandé une subvention pour acheter deux ballons de basket, ce qui a été accepté lors de la réunion.

Les danses écossaises vous ont informé qu'elles vous demanderaient une subvention cette année car c'est leur 30e anniversaire en septembre et nous aimerions faire quelque chose de spécial. 500 € s'il y a suffisamment d'argent disponible.

La subvention de la section tennis pour la location des courts pour ses matchs TE et/ou pour l'équipement nécessaire a été approuvée.

La section Football a informé qu'il y aura une demande de subvention pour le tournoi de football du mois de juin.

La section Pilates-stretching a bénéficié en décembre 2023 d'une subvention pour l'achat d'un radiateur pour la salle 2 (la salle 2 avoisinait 16 degrés l'hiver, les deux radiateurs d'origine ne fonctionnant plus).

## 6. Divers

Salles au Palais Bastion :

Concernant les salles du Bastion, il est important de toujours informer Nancy de tout problème ou problème avec les salles. L'ASCE demande à tous ses membres d'être vigilants et d'essayer de maintenir tous les équipements en bon état.

La section Pilates-stretching demande s'il est possible de réorganiser la salle 2 au niveau du matériel entreposé afin de permettre un plus grand nombre de participants au cours du lundi à 12h15 (et au cours de yoga vinyasa du mardi). La section signale également que 10 tapis et plusieurs anneaux ont disparu. S'ils sont remplacés, il serait très utile de disposer d'une armoire qui ferme à clé pour les ranger.

La section yoga vinyasa informe qu'il y a un léger problème de bruit lorsque les cours parallèles ont lieu le lundi et mardi dans les salles 1 et 2. A cause du porte-balles qui est parfois déplacé par les autres sections dans la salle 2 il est parfois difficile d'ouvrir la porte. pour accéder au matériel stocké dans les casiers. De plus, il serait bien que les casiers puissent être modifiés afin qu'ils puissent être verrouillés.

Il est important de trouver de nouveaux auditeurs le plus tôt possible.

Le Bureau de l'ASCE a été interrogé sur le tarif maximum de 12 euros que les enseignants utilisant les salles peuvent facturer pour leurs cours au Bastion. Le Bureau de l'ASCE soutient que la salle est utilisée gratuitement par les instructeurs, souvent avec du matériel acheté grâce aux subventions de l'ASCE, et que les activités dans les salles devraient être proposées au personnel du CoE à un prix raisonnable, jamais supérieur à 12 euros par séance.